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(adóiroda behajtó), Muhits Ágnes (városépítési iroda városüzemeltetési ügyintéző 
felszíni-víz), Török Zsuzsa (városépítési iroda városüzemeltetési víz-csatorna 
ügyintéző), Hámori Endre (városépítési iroda útügyi előadó), Szattelberger György 
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N a p i r e n d  
 

1. Hauser József Városi Közművelődési Díj 
2. Testnevelési és Sport Díj 
3. Millenniumi Zászlóátadás  

 
 
Zsák András: Szeretettel köszönt mindenkit az ünnepi képviselő-testületi ülésen, 
amelyre a Hauser József Városi Közművelődési díj és a Budaörs Városi testnevelési 
Sportdíj átadása alkalmából kerül sor. Tovább a mai napon az ünnepi testületi ülés 
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keretében adja át a Pest Megyei Közgyűlésének Elnöke a Millenniumi Zászlót 
Budaörsnek. Külön tisztelettel köszönti a mai napon dr. Szabóné Müller Tímea 
országgyűlési képviselő asszonyt, Keller László országgyűlési képviselő urat, 
Budaváry György alpolgármester urat, a képviselő-testület tagjait, Dr. Bocsi István 
jegyző urat, dr. Molnár Bernadett aljegyző asszonyt, a Hauser család megjelent 
tagjait, a Budaörs város díszpolgárait, a városintézmények vezetőit, és 
természetesen a mai nap ünnepeltjeit, és hozzátartozóikat. Felkéri Polgármester 
urat, hogy köszöntse a megjelenteket, és néhány szót mondjon a díjakról. 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Szeretettel köszönt mindenkit. Úgy látja, hogy az 
érdeklődés meglehetősen nagy. Itt sok tanítvány jelent meg, ennek külön nagyon 
örül. A felkérésnek egy kicsit formabontóan szeretne eleget tenni, hiszen két díjról 
van szó. Az első a közművelődési díj. Először azt szeretné ismertetni, hogy ezt 
milyen okból és kiknek adományozza az Önkormányzat, és amikor a díjat átadták, 
akkor térnek át a sportdíjakra.  
Budaörs Város Önkormányzat képviselő-testülete a város kulturális életének 
fejlődése érdekében végzett kiemelkedő munkaelismerésére alapította a Hauser 
József városi közművelődési díjat, még 2003-ban. A díjat annak a személynek, vagy 
szervezetnek ítéli oda képviselő-testület, aki hosszú időn keresztül eredményesen 
tevékenykedett a Budaörs Város kulturális közművelődési életében. Munkássága, 
magatartása példakánt állítható mindenki elé. A bronzból készült emlékérem mellé 
díszoklevél jár, valamint az adományozottat a mindenkori minimálbér 5x-e illeti meg. 
E mellett természetesen, ahogy ez már lenni szokott itt Budaörsön az ilyen 
díjátadáson, akkor egy számozott, a város címerével gravírozott ajándék egyedi órát 
is kap a kitüntetett. Arra szeretné megkérni Zsák Andást, hogy az idén a Hauser 
József díjjal kitüntetett életútját szíveskedjék ismertetni. Aki nem más, mint Tankó 
Anna népművész.  
 
Zsák András: Tankó Anna az erdélyi Gyimesből származik, 37 éve él már 
Budaörsön. 1972-től énekelt budaörsi énekkarokban. 20 éve foglalkozik a 
népművészeti hagyományok ápolásával tojásírással, hímzéssel, csipkevarrással, 
gyimesi és csángó bundák készítésével. Munkáit a Népi Iparművészetek Tanácsa a 
legmagasabb „A” minősítéssel díjazta. Rendszeres kiállítója és résztvevője az ország 
legrangosabb népművészeti vásárainak, előadásokat tart, tanít. Szabadidejét 
népviseletek kutatásával és gyűjtésével tölti. 10 évig vezette Budaörsön az Aprók 
Tánca program kézműves foglalkozásait. Rendszeresen tanít tojásfestést és népi 
játékok készítését a Heimatmuseumban, valamint budaörsi és budapesti iskolákban. 
Jelenleg gyűjtött munkáinak könyvkiadását készíti elő. Munkái és foglalkozásai a régi 
Idők tudását hordozzák. Rendszeresen részt vesz a városi rendezvényeken, pl. a 
Budaörs napján is. Tankó Anna munkássága, magatartása, szerénysége és dolgos 
munkaszeretete mindannyiunk számára példaértékű. Kitüntetéséhez gratulálnak.  
 
Wittinghoff Tamás polgármester: A második kategória következik. Budaörs Város 
Önkormányzatának a képviselő-testülete a testnevelés és a sport területén kifejtett 
kiemelkedő és eredményes tevékenység megbecsüléseként alapította a Budaörs 
Város Önkormányzat Testnevelési és Sport Díjat 2000-ben. 
A Díj három kategóriában adományozható: kiemelkedő hazai illetve nemzetközi 
sportteljesítményért, egyéniben ill. csapatban; a város testnevelési és 
sportmozgalmában kifejtett sportmunkáért, sportolók felkészítéséért, az egészséges 
életmódra nevelés, vagy a testnevelés terén kimagasló szakmai, hivatalbéli 



 3

tevékenységük során hosszabb ideje végzett kiemelkedő munkáért A bronzból 
készült emlékérem mellé díszoklevél jár, valamint az adományozottat a mindenkori 
minimálbér ötszöröse illeti meg. Itt is a kitüntettek egy Budaörs címerrel gravírozott 
sorszámozott egyedi karórát is kapnak. 
Idén az egyéni sportolói kategóriában Lendvay Dóra kapta meg a díjat.  
 
Zsák András: Lendvay Dóra Kisgyermek korától a BDSE Aerobik-szakosztályának 
sportolója, az Illyés Gyula Gimnázium kitűnő tanulója, junior, majd felnőtt válogatott 
sportoló. 2008. évi junior korcsoportos egyéni eredményei közül kiemelkedik a Cseh 
Open nemzetközi verseny bajnoka, az Osztrák Open nemzetközi versenyen 2. 
helyezett, a Magyar Kupa sorozat döntőjének győztese, Világbajnoki 4. helyezett 
junior csoport tagja. 2009-től már felnőtt korcsoportos versenyzőként ér el szebbnél 
szebb sikereket. Idén a Cseh Open nemzetközi verseny bajnoka felnőtt női egyéni 
versenyben. Tokióban a Suzuki Világkupán felnőtt vegyes páros kategóriában 
ezüstérmes, egyéniben 9. helyezést ért el. A Bulgáriában megrendezett 
világversenyen 3. helyezést ért el vegyes páros kategóriában, és egyéniben ismét 9. 
helyezett lett.   Román Open nemzetközi versenyen felnőtt női egyéniben bronzérmet 
szerzett. A Romániai Világkupa versenyen a felnőtt párosban pedig 4. helyezettként 
végzett. Az Országos Diákolimpia Bajnoka felnőtt női egyéni kategóriában.  A 
2008/2009-ben az Illyés Gyula Gimnázium „Jó tanuló-jó sportoló” díj nyertes. 2009. 
november 20-22 között Csehországban rendezték az Európa bajnokságot, itt felnőtt 
páros kategóriában 5. helyet ért el, partnere Roik Zsolt a Vasas versenyzője. 
Lendvay Dóra szorgalma, céltudatossága, és hihetetlen akaratereje párosul 
tehetségével és szerénységével. Kitüntetéshez gratulálnak. 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Mivel az előbb még nem gratulált csak a nevet 
mondta, szeretne hozzátenni. Amit még itt Zsák András felolvasott, őszintén szólva 
ilyen rövid életút alatt ennyi mindent elérni ez egészen elképesztő, így ő is szeretne 
gratulálni. Úgy látja, ez a diáktársak elismerését és szeretetét is kivívta, mivel ennyi 
helyes fiatal diák még ebben a teremben még nem volt. „Csak így tovább, sok jó 
eredményt, és akkor még lehet, hogy többször találkozunk veletek. Gratulálunk.” 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Edző, sportszervező kategória kitüntetettje Egri 
Gyula. 
 
Zsák András: Egri Gyula 1993 óta Illyés Gyula Gimnázium testnevelő tanára, a 
BDSE Atlétikai szakosztályának vezetője. 2008-tól a Pest Megyei Diáksport 
Szövetség elnöke, elnökségi tagja a Magyar Diáksport Szövetségnek és a Pest 
Megyei Sportszövetségnek. Tanítványai számos országos középiskolás és 
egyesületi bajnokságot nyertek. Az általa felkészített sportolók elnyerték Budaörs 
Város Testnevelési és Sport Díját, Pest Megye Legjobb Általános Iskolás Sportolója, 
a Legjobb Középiskolás Sportolója, és a Legjobb Ifjúsági Sportolója díjat nyertek 
meg tanítványai Egri Eszter és Kertes Ferenc. A BDSE atlétái irányítása alatt a 
különböző országos bajnokságokon 8 arany, 15 ezüst és 23 bronzérmet szereztek. 
Pest megyei szereplésük kiemelkedő: 250 megyei bajnoki cím, 180 megyei második 
helyezés, és 142 harmadik helyezést értek el. 1986-ban a Magyar Atlétika 
legeredményesebb utánpótlás nevelő edzője, tanítványa Kóczián Jenő, aki két 
Olimpián is képviselte hazánkat. 2005-ben pedig Pest Megye Legjobb Atléta Edzője 
címet nyerte le. 2006 óta szervezi Budaörs Város Atlétikai Bajnokságát. 2009-ben 4 
országos bajnokságot, 2 országos második és 4 országos harmadik helyezést 
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szereztek. Megyei szereplésük mérlege 52 arany, 41 ezüst és 34 bronzérem. 
Dortmundban, Eidenhovenban, és Varsóban nemzetközi korosztályos versenyeken 
tanítványai több győzelmet is szereztek. Az általa vezetett szakosztályban jelenleg 
120 atléta felkészülését irányítja. Kitüntetéséhez gratulálnak, és további szép 
sportsikereket kívánnak! 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Szeretne tiszta szívből gratulálni. Úgy gondolja, 
amit Zsák András elmondott az eddigi tevékenységéről Egri Gyulának az egészen 
fantasztikus. Amit az Illyés Gyula Gimnázium hosszú évek, sőt lassan évtizedek óta 
minden területen elér, az sport területen egészen biztos, hogy Egri Gyula nevéhez 
kötődik. Nagyon szépen köszöni és további jó munkát kíván! 
Végül a csapat kategória következik, ahol is a díjat idén a Ganz-Kesjár Karate Klub 
érte el.  
 
Zsák András: Ganz-Kesjár Karate Klub képviseletében Kocsis László Elnök úr van 
jelen. A sportklub 1993 óta működik a Kesjár Csaba Általános Iskolában. Az 
edzéseket az óvodás korúaktól a 40 év feletti korosztályig látogatják. Az egészségre 
nevelés, a mozgás és a sport megszerettetése mellett a klub nagy hangsúlyt fektet a 
versenyeredményekre is. Az elmúlt években 24 magyar bajnoki címet szereztek kata 
és kumite kategóriákban. 2008-ban 144 érmet szereztek, ebből 47 arany, 39 ezüst 
és 58 bronzérmet. A versenyzők a nemzetközi versenyeken is közel 70 érmet 
szereztek eddig. 2009-ben eddig 20 első, 20 második és 31 harmadik helyet értek el 
a hazai és nemzetközi versenyeken. A klub ebben az évben szerezte meg első 
felnőtt női magyar bajnoki címét. Idén hatodik alkalommal szervezte meg az 
egyesület Christian Grüner többszörös VB, EB dobogós, és 10-szeres német bajnok 
vezetésével a hagyományos kumite edzőtábort, ahol 10 klub 80 versenyzője 
gyakorolhatott együtt a világ egyik legjobb versenyzőjével. Az egyesület valamennyi 
tagjának gratulálunk a díj elnyeréséhez, és további szép sikereket kívánnak.  
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Egy kis átvezetőként zene meghallgatását 
javasolja.  
 
Zsák András: A következő percekben pedig Schubert darabokat fognak játszani. 
Várhegyi Lajos csellón, és Csongár Gergely gitáron. 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Most még egyszer gratulálva valamennyi 
kitüntettetnek, szeretné meghívni a jelenlévőeket egy állófogadásra. De szeretné 
mindenki figyelmét felhívni, hogy 12-kor szintén ünnepélyes eseményre kerül sor a 
Millenniumi zászló átadására.   
 
 
Szünet. 
Szünet vége. 
 
 
Zsák András: Tisztelettel köszönt mindenkit a Pest Megyei Millenniumi zászló 
átadása alkalmából rendezett ünnepi képviselő-testületi ülésen. Külön köszönti Dr. 
Szűcs Lajos urat, a Pest Megyei Közgyűlés Elnökét.  
Pest Megye 2009-ben köszönti fennállásának 1000. évfordulóját. A Pest Megyei 
Közgyűlés ezért ezt az évet a Millennium évének nyilvánította. Szt. István király 
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1009-ben a Veszprémi Sóly okiratában említette először a négy vármegye Fejér, 
Veszprém, Zala, és Visegrád nevét. Visegrád Vármegye és Pest megye között 
történelmi jogfolytonosság van. Ezért Pest is Mo. legrégebbi megyéi közé tartozik. 
Elnök úr most azért jött el ide, hogy Budaörs Városát is bekapcsolja a Millenniumi 
ünnepségbe. Felkéri Dr. Szűcs Lajos Elnök urat beszéde megtartására. 
 
Dr. Szűcs Lajos: Tisztelettel köszönt mindenkit. Keller László azt mondta neki, hogy 
ne mondja el a beszédét. Természetesen nemcsak a kollégáit, de a jelenlévőket sem 
szeretne ezzel azért kellemetlen helyzetbe hozni. Néhány gondolatot szeretne 
mindenképpen megosztani. A 2009-es esztendő sok mindennel kapcsolatba 
bekerülhet majd a történelemkönyvekbe. Talán majd ilyen okot adhat a gazdasági 
válság, a magyar kormány folyamatos átalakulása, a koalíciók felbomlása és 
újraéledése, és még lehetne sorolni a fontos eseményeket. Azonban egy kicsit 
nagyobb távlatokba tekintve erre az esztendőre, akkor valami nagyon fontos biztosan 
mindenkinek bevillanhat, ehhez kimondottan csak ezer évet kellene elemezni. 
Soknak tűnik ezer év? Egy történész barátja azt mondta, minap volt a honfoglalás. 
Kérdezte tőle, hogy mondhatja „minapinak”, hiszen több int 1100 éve volt, történész 
szemmel 1000 év nem sok a magyarság számára. „Fontos, hogy a múltunk élénken 
éljen bennünk. Ezért nem szabad sosem elfelejteni, hogy a múltunk élénken él 
bennünk, sok tapasztalattal és sok intő példával szolgálhat számunkra. Intő példákra 
régóta tudjuk, hogy nagy szükségünk van. Amikor a magyar civódni kezd, annak 
eddig még mindig nagy kára lett a történelemben. Így történt, amikor ránk törtek a 
tatárok, amikor a török birodalom ellen küzdöttünk, de a Habsburg fennhatóság és az 
egység hiányának volt betudható. De jó példákat, ellenpéldákat mondva Mo. nevét 
félte Európa, amikor Szt. István, Szt. László uralkodott. Sosem volt olyan az ország, 
mint Nagy Lajos idején. Mátyás pedig egészen Bécsig vitte a seregét, és egy 
maroknyi asszony meg néhány katona visszaverte a nagy oszmán sereget Egernél. 
Nagy és kisebb csaták, de mégis diadalmasak. Ezek mind-mind arra intenek 
bennünket, amikor sikereket érünk el, azt csakis összefogással lehet elérni. 
Összefogással így van Pest megye is. Úgy tekintünk erre a 187 településre, mint egy 
nagyon komoly szimbiózisban élő egységre. És még benne van Budapest is, mert ki 
kell mondani, hogy egyik sem tud megélni a másik nélkül. Közösen viszont 
eredményeket lehet elérni. Mihez kell a legnagyobb közösségteremtés és mihez kell 
a legnagyobb eredmény? Ez pedig az Önök és a mi munkánk is. Az emberek 
szolgálata és védelme. Szt. István király a megyerendszert ezért hozta létre. Ahogy a 
fiatalember is elmondta a mai Mo. területén Fejér, Veszprém, Zala, és a mi 
jogelődünk Visegrád vármegye volt. Államalapító királyunk pedig egy olyan példát és 
értéket teremtett, ami ezer évig fennmaradt. A megyerendszer az eredeti céljának 
ma is tökéletesen megfelel. Bátran mondhatjuk, hogy ezt a rendszert másolta le a 
művelt Európa, és ezt a lemásolt rendszert működtetik Európa több országában is. 
Ez mutatja első királyunk nagyszerűségét, és ez az értékállóság, amit mindenképpen 
tovább kell vinni. A Pest megyei települések eddig is együtt éltek, és dolgoztak a 
mindennapokban. Mi most erre szeretnénk emlékezni, ezért úgy döntöttek, hogy ezt 
az évet valamivel szeretnék emlékezetessé tenni, és valamilyen emléket szeretnénk 
magunk után hagyni. Tavaly december 4-én kezdődött, amikor Visegrád 
polgármestere Hatházy Sándor átadott egy visegrádi zászlót Piliscsabán, a megyei 
ünnepségen. Azóta szinte már az egész 187 települést bejártuk. Éppen az imént 
kérdezték tőle, hol nem jártak eddig még, alig 3-4 település van, ahová nem jutott el 
ez a zászló. Ahová eddig elmentünk nagy örömmel és büszkeséggel fogadtak 
bennünket. Talán ahhoz lehetne inkább hasonlítani, amiit a Millennium évében a 
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Millenniumi emlékzászló átadása hozhatott Mo.-ra. A 187 települések jó részén 
kisebb-nagyobb ünnepségekkel, sport és falunapokkal találkozhattunk, akik büszkék 
voltak arra, hogy meglátogattuk őket. Mondom, már csak néhány nap van hátra 
ebből az emlékévből. Engedjék meg, hogy ebből az alkalomból mindenkinek, aki 
ebben a munkában segített kifejezzem elismerésemet és köszönetemet. Azért is, 
mert most büszke vagyok arra, hogy Budaörsre is elérkeztünk. Kedves Polgármester 
úr, szeretném hamarosan ezt a zászlót átadni, amit már ez a csinos hölgy itt mögötte 
felemelt. Szeretném elmondani nektek, miért döntöttek pontosan ez a zászló mellett. 
A zászló Pest megye színeit és címerét tartalmazza, és ehhez fűződik egy kis 
történet is, amit egyik képviselőtársamtól tanultam meg. Egy ilyen zászlóátadó 
ünnepség során azt mondta, hogy a zászló színei a kék és az arany, azok két dolgot 
mindenképpen szimbolizálnak. A kék a fölénk boruló égbolt kékjét szimbolizálja, 
amivel a biztonságot tudjuk megteremteni magunknak, hiszen az oxigén-dús légkör 
miatt látjuk kéknek a fölöttünk lévő égboltot. Az arany pedig annak a földnek a 
gazdagságát, és a rajta dolgozó embereknek a szorgalmát szimbolizálja, ami Pest 
megye. És van még egy mondat is rajta, mely így hangzik: „Ezer év, ezernyi emlék.” . 
Az ezer év egy történelmi távlat, amiről egy történész kollégánk azt mondta, hogy 
nem is olyan nagy, de mindenképpen büszkeséggel tölt el bennünket rá. Az ezernyi 
emlék pedig az, amit a 187 településen élő közel 1 Millió 300 ezer ember az összes 
Pest megyével, történelmünkkel, és a mostani életünkkel kapcsolatban 
megfogalmaz. Éppen ezért azt gondolom, hogy ez is egy újabb példája annak, hogy 
az összefogás milyen eredményekre és sikerekre van kárhoztatva, hogy nagyon 
csúnyán fogalmazzak. A zászló anyaga pedig selyem, amelyik az ezer szállal 
összefonódó közösséget is szimbolizálja, na meg azt is, hogy ez a zászló a terveink 
szerint több száz évig, de ha még lehet, akkor még ezer évig fent fog maradni, ezért 
hagyjuk örökül az utánunk jövőknek. Polgármester úr vedd át a zászlót és legyél 
olyan büszke erre a zászlóra, ha lehet kérni, egyébként megyei képviselőként is, mint 
amilyen büszkeséggel a megyei közgyűlés ezt minden településnek és minden 
település lakójának adja.” 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Tisztelettel köszönt mindenkit. Először egy jó 
szolgálati tevékenységgel kell kezdenie. Elnök úr azt mondta, hogy Keller László 
képviselő azt mondta, hogy el ne mondja a beszédét. Nem volt ez pontos. Amikor 
Zsák András elkezdte mondani az ezer évnek a legelejét, hogyan alakult ki a 
megyerendszer, akkor Wittinghoff Tamás polgármester is megijedt, mivel ha most itt 
mindent elmondanak, amit ők itt végiggondoltak, bár nem közösen, de külön-külön 
vélhetően nagyon sok mindenben azonosat, hiszen ugyanarról fognak beszélni, 
akkor mi marad nekik, és erre mondta képviselő úr, hogy el ne mondja a beszédedet. 
Úgyhogy ebből alakult egy kicsi félreértés. Természetesen nem arra szerette volna 
Elnök urat ösztökélni képviselő úr, hogy ne mondja el a beszédét, mivel nyilván azért 
vannak itt. Sőt nagy köszönettel vették át, és köszöni szépen ezt a megtiszteltetést, 
hogy Elnök úr jött el személyesen, adta át a zászlót és osztotta meg velük a 
gondolatait.   
Wittinghoff Tamás polgármester is azzal szeretné kezdeni, hogy mit jelent az ezer 
év. Kimondani nagyon könnyű, hogy ezer év, de ha belegondolunk valójába ez 
mennyit jelent, azt viszonylag ritkán teszik, elég soknak tűnik. Bár egy 1000 Ft,-ban 
mérve ez már nem feltétlen jelenti azt, de emberi életben mindenféleképpen sokat 
jelent. Emberöltőnek azt az időszakot nevezzük, amely az egyszerre született 
gyerekek felnőttek, és maguk is szülő korba lépnek. Ez az évezred alatt nagyon 
sokat változott, de olyan és 25-35 év között jelöli ezt általában a szakirodalom, már 
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ezt a fogalmat. Tehát, ha az alsó határt nézzük a 25 évet, akkor ez 40 nemzedéknyi 
idő, ami valóban nem olyan rengeteg idő, ha belegondolunk valójában, amikor a mai 
Pest megye területén megalapították az akkor még Visegrád megye nevet viselő 
területi egységet. Azokban az időkben a közigazgatási szervezés rendkívül korszerű 
megoldásnak számított a megyerendszer. Amit az is mutat, ahogy Elnök úr 
elmondta, valóban nagyon időtállónak bizonyult ez a közigazgatási berendezkedés. 
A magyar közjogi berendezkedésben a megye egy kicsit mást is jelentett, a 
függetlenség jelképe lett, hiszen valódi helyi hatalomként funkcionált, időnként 
jótékonyan ellensúlyozta a túlterjeszkedni kívánó központi hatalmat. A reformkorban 
pedig kifejezetten a haladás fellegvárainak számítottak a megyék. Pest megye 
mindig is kitüntetett szerepet vitt a megyék sorában, központi fekvése, közelsége 
Pesthez és Budához, valamint a Duna stratégiai jelentősége folyamatosan 
biztosította e különleges státuszát. Pest, Buda, és Óbuda egyesítése után ugyani az 
újonnan született világváros rendkívül nagy hatást gyakorolt erre a térségre, de lám 
mára a megfordult a világ, a tendencia. A főváros vált kibocsátóvá, a megye pedig 
befogadóvá. Miközben Budapest lélekszáma folyamatosan csökkent, Pest 
megyében egyre többen élnek. Ebben a kistérségben elég pontosan tudnak számot 
adni, hogy milyen dinamikusan történt az elmúlt másfél-két évtizedben. Budapest és 
Pest megye együttes lakossága közel 3 Millió körül van, vagyis Mo. 
össznépességének a 1/3-át teszi ki. Ha a gazdasági potenciált nézzük, akkor ez az 
arány jóval nagyobb. Vagyis a nemzeti össztermék megtermelésében messze ez a 
legerősebb tényezője az országban. A főváros körül elterülő Pest megyei városok 
fantasztikus iramú fejlődésnek indultak az elmúlt két évtizedben Veresegyházától 
Gödöllőig, Váctól Százhalombattáig, egészen Budaörsig az országos növekedési 
átlagot messze meghaladó ütemet diktáltak. Ez fejlődés még nem állt meg. Saját 
kistérségünkön érzékelhetjük, hogy a fejlődési hullám, amely Budaörsöt a városok 
élvonalába röpítette, már Törökbálinton, és Biatorbágyon jár. Amikor megyéről, mai 
helyzetéről és szerepéről gondolkodunk, akkor nem hagyhatjuk figyelmen kívül a 
jelenkor valós folyamatait. A gazdasági versengés ma már a nemzetállamok szintje 
alatt és fölött is zajlik, ennek a versenynek az egyik új gazdasági, közigazgatási, jogi 
egysége kerete a régió. Nem csupán az Európai Unió bürokráciájának az, amely 
ezzel az egységgel kalkulál, de a reális piaci-gazdasági folyamatok is ebbe az 
irányba mutatnak. Szerves gazdasági egységek, piacok és világvárosok 
vonzáskörzeteiben alakulnak ki ezek a régiók. Mo. esetében Budapest és környéke, 
vagyis a Közép-Magyarországi régió az egyetlen, amely az európai léptékben is 
versenyképes a nyugati régiókkal. Ha ki akarjuk használni ezt a csodálatos 
lehetőséget, akkor bizony sok mindent kell újra gondolni.  Ha tovább ódázzuk a 
valódi döntéseket, akkor a reálfolyamatoknak nem irányítói, és haszonélvezői, 
csupán elszenvedői lesznek a változásoknak, amelyeket esetleg nem tudnak 
befolyásolni. Az a szerepkör, amibe már a megyék kerültek, nem 
összehasonlíthatóak a megyék fénykorával. A megyék feladatai lecsökkentek, 
funkcióik jelentős részét a települések, a helyi önkormányzatok vették át, ennél fogva 
a forrásai is jelentősen szűkültek. Azt ma nehéz találgatni, hogy a lassan 20 éve 
elódázott közigazgatási reform milyen szerepet szán majd a megyerendszernek, 
Európa mintáit miként fogjuk követni, mi lesz a szerep a nemzetállamok mellet a 
régióknak, vagy éppen a kistérségeknek. Ezekre a kérdésekre rövid időn belül 
világos válaszokat kell adni. Egyszerűsítve és korszerűsítve a ma sok 
párhuzamossággal és pazarlással terhelt közigazgatást. Semmiképpen nem szabad 
sutba dobni az ezer éves tradíciót, és az időközben felhalmozódott rengeteg 
tapasztalatot. De figyelembe kell venni a modern világ realitását is. Talán a 
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Millennium emelkedett hangulata is hozzájárul majd ahhoz, hogy sikerüljön jó 
döntéseket hozni. Ennek a szellemével szeretné megköszönni a zászlót, amely Pest 
megye vezetése nyújtott át számukra, Elnök úr külön még egyszer, hogy ezt 
személyesen tette meg.  Szeretne még egyszer a település nevében egy kis 
ajándékot Budaörs nevében, hogy valami Budaörsről is legyen, Elnök úrnak 
személyesen is és a Megye elnökének, mint hivatalvezetőnek is. Köszöni 
mindenkinek, hogy eljöttek.  
 

 
k.m.f. 
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